
Prima jumãtate din 2019 -
noul termen pentru finalizarea

magistralei 5 de metrou
(Interviu cu Ion Constantinescu, director general Metrorex)

Reporter: Care sunt obiectivele pe
care vi le-aþi propus în noul dumnea-
voastrã mandat?

Ion Constantinescu: Funcþiona-
rea normalã ºi neîntreruptã a me-
troului, în condiþii optime de sigu-
ranþã ºi confort a devenit ºi obiecti-
vul meu de management, aceasta
fiind practic deviza tuturor celor
care lucreazã pentru metroul bucu-
reºtean. Obiectivele mele principa-
le ºi ale companiei sunt legate de
respectarea indicatorilor de activi-
tate pentru menþinerea ºi creºterea
condiþiilor de siguranþã, precum ºi
pentru îmbunãtãþirea gradului de
confort în timpul cãlãtoriei cu me-
troul.

La fel de importante sunt ºi obiec-
tivele investiþionale. Din pãcate însã,
dupã cum probabil ºtiþi, prin însãºi
amploarea unor proiecte de investi-
þii, sunt întâmpinate probleme inde-
pendente de societatea noastrã, ivi-
te pe parcursul derulãrii, care îngre-
uneazã ºi, de cele mai multe ori,
întârzie lucrãrile. Fie cã vorbim de
contestaþii în proceduri de achiziþie,
situaþii imprevizibile din teren sau
drumul lung al obþinerii avizelor ºi
acordurilor necesare, depunem
eforturi susþinute sã rezolvãm cu ce-
leritate toate problemele care þin de
implementarea proiectelor.

Reporter: Care sunt obiectivele de
investiþii aflate în derulare?

Ion Constantinescu: Atenþia Me-
trorex rãmâne, în anul 2018, îndrep-
tatã asupra proiectelor aflate în de-

rulare, iar, din acest punct de vede-
re, punerea în funcþiune a Magistra-
lei 5, secþiunea Eroilor - Drumul Ta-
berei, este obiectivul prioritar al so-
cietãþii. Pentru cã ºtim cât de aºtep-
tat ºi necesar este acest tronson
pentru locuitorii din vestul capitalei,
s-a lucrat continuu la structura vii-
toarei magistrale, care, la acest mo-
ment, este realizatã în proporþie de
96%, precum ºi la finisaje ºi calea de
rulare, unde s-au realizat 54% din lu-
crãri. Pentru darea în folosinþã a Ma-
gistralei 5 de metrou, secþiunea Eroi-
lor - Drumul Taberei, este însã nece-
sar sã avem finalizat ºi sistemul de si-
guranþã, automatizare ºi informare
dinamicã a traficului, a cãrui achiziþie
este în derulare, conform Legii
99/2016, finalizarea acestei achiziþii
depinzând de soluþionarea contes-
taþiilor inerente în cadrul acestei
proceduri.

În consecinþã, ne propunem ca în
trimestrul al IV-lea al acestui an sã
introducem trenuri pentru demara-
rea probelor tehnologice necesare
punerii în funcþiune. Dupã rezultatul
probelor tehnologice, estimãm cã
punerea în funcþiune poate avea loc
în cursul semestrului întâi al anului
2019.

Reporter: Care este valoarea aces-
tei investiþii?

Ion Constantinescu: Vorbim des-
pre un proiect de mare anvergurã,
cu o valoare totalã reactualizatã,
conform devizului general, de 3,22
miliarde lei, pe parcursul cãruia au

intervenit foarte multe probleme,
atât de ordin birocratic, cât ºi legate
de situaþia din teren. Pentru pune-
rea în funcþiune a acestei magistrale
vom avea nevoie, evident, ºi de tre-
nuri. În acest sens, în contextul în
care la finalizarea lucrãrilor de exe-
cuþie nu vor exista trenuri noi de
metrou, vom asigura exploatarea
acestei magistrale prin alocarea de
trenuri din parcul existent, concomi-
tent cu derularea procedurilor de
achiziþie a 13 trenuri noi de metrou,
aºa cum este prevãzut în indicatorii
tehnico-economici aprobaþi prin SF.
Aºa cum am precizat ºi mai devre-
me, în cadrul unui proiect de aseme-
nea calibru, pot exista blocaje în lici-

taþii, având consecinþe în prelungi-
rea termenelor estimate pentru fina-
lizarea achiziþiei. Un asemenea blo-
caj l-am avut ºi în cazul primei licita-
þii de trenuri, anulatã de cãtre CNSC.
În acest moment, se aflã în elaborare
caietul de sarcini ºi documentaþia de
achiziþie trenuri.

Pentru secþiunea Eroilor - Iancului,
sursele de finanþare vor fi asigurate
din fonduri externe nerambursabile
prin Programul Operaþional Infra-
structura Mare, fonduri rambursabi-
le, precum ºi fonduri de la bugetul
de stat. Etapa I presupune întocmi-
rea documentaþiei de finanþare ºi
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Amânat de mai multe ori, termenul de finalizare a Magistralei V de me-

trou Eroilor - Drumul Taberei este preconizat pentru primul semestru

al anului viitor, dacã toate procedurile se vor derula fãrã probleme,

dupã cum ne-a spus Ion Constantinescu, directorul general al compa-

niei Metrorex. Noul ºef al societãþii de stat ne-a precizat cã punerea în

funcþiune a Magistralei Eroilor - Drumul Taberei este obiectivul priori-

tar al Metrorex. Domnia sa ne-a vorbit, într-un interviu ºi despre priori-

tãþile mandatului pe care îl are în frunbtea companiei.

(continuare în pagina 19)
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proiectare ºi are termen de finalizare
anul 2019.

Reporter: Ce alte investiþii aveþi în
derulare?

Ion Constantinescu: Paºi impor-
tanþi s-au fãcut ºi la Magistrala 6 - le-
gãtura reþelei de metrou existente
cu Aeroportul Internaþional Henri
Coandã (Otopeni), care va porni din
staþia de metrou 1 Mai. În prezent,
se aflã în derulare procedura de atri-
buire a contractelor pentru expro-
prieri a terenurilor care se aflã pe cu-
loarul Magistralei 6. De asemenea,
documentaþia pentru atribuirea
contractului de lucrãri de structurã
se aflã în faza de revizuire, în acord
cu prevederile Contractului Naþio-
nal. Procedura de achiziþie pentru
realizarea lucrãrilor de structurã va fi
lansatã imediat dupã adaptarea la
prevederile modelului de contract
naþional.

Durata de execuþie a lucrãrilor de
structurã este de 48 de luni de la
semnarea contractului de lucrãri
structurã de rezistenþã. Menþionez
cã aceste proiecte se aflã ºi în atenþia
instituþiilor de la Bruxelles, mai ales

cã acestea sunt finanþate din fonduri
europene nerambursabile, în cadrul
POIM 2014 -2020, cererea de finan-
þare fiind deja transmisã ºi se aflã în
curs de aprobare de cãtre autoritãþi-
le europene. Totodatã, se aflã în exe-
cuþie Galeria de Legãturã, Terminal
Multimodal ºi Depoul Strãuleºti, cu
termen de finalizare semestrul I
2018. În acest moment, toate fron-
turile de lucru sunt atacate în vede-
rea respectãrii termenelor de finali-

zare a lucrãrilor.
Depoul va fi racordat la sud-est

printr-o galerie de legãturã la staþia
Lac Strãuleºti ºi cuprinde douã gru-
pe de linii, ºi anume: o grupã de par-
care constituitã din 6 linii, fiecare cu
lungimea utilã de 120. Dupã termi-
narea lucrãrilor terenul afectat de lu-
crãrile la depou se va reamenaja. În
ceea ce priveºte Terminalul Multi-
modal (Park&Ride) Strãuleºti, acesta
va fi amplasat peste galeria de me-

trou ce face legãtura dintre staþia
Strãuleºti ºi Depoul Strãuleºti. Ter-
minalul multimodal are un regim de
înãlþime P+3 etaje ºi are în alcãtuirea
sa un parcaj pentru 650 de autove-
hicule, salã de aºteptare pentru cãlã-
torii transportului public orãºenesc
ºi interurban, terminalul fiind dotat
cu lifturi de acces în parcajul supra-
teran, precum ºi cu acces direct cã-
tre staþia de metrou Strãuleºti prin
intermediul unei galerii subterane
dotate cu trotuare mobile ºi
luminatoare ce oferã luminã
naturalã.

Reporter: Care este bugetul Me-
trorex din acest an?

Ion Constantinescu: Pentru anul
2018, bugtul de investiþii al Metro-
rex este de aproximativ 1 miliard de
lei, din care 766,5 milioane de lei -
fonduri externe nerambursabile,
2,58 milioane lei fonduri externe
rambursabile ºi 257,58 milioane lei
de la bugetul de stat.

Reporter: Ce perspective are com-
pania pentru magistrala care va uni
Bucureºtiul de Voluntari?

Ion Constantinescu: Conform
prevederilor Strategiei de dezvolta-
re a metroului din Bucureºti ,
2016-2030, proiectul va fi im-
plementat între anii 2025 - 2030, în
funcþie de finanþare.

Reporter: În ce stadiu se aflã pro-
iectul de trecere a Metrorex de la Mi-
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Modul în care au fost
cheltuiþi banii pentru

realizarea
Magistralei V de

metrou - verificat de
Oficiul European

Anti-Fraudã (OLAF).
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nisterul Transporturilor la Primãria
Capitalei? Sunt staþii de metrou care
vor trece în curând la Primãrie ºi care
sunt acestea?

Ion Constantinescu: Suntem la
curent cu dezbaterile din spaþiul
public pe aceastã temã, însã Metro-
rex nu deþine informaþii cu privire la
trecerea societãþii în administrarea
Primãriei Capitalei ºi nici nu este
factor decident cu privire la acest
lucru.

Reporter: În ce stadiu este proiec-
tul care vizeazã amplasarea de gea-
muri la marginea liniilor de metrou?
Cine va implementa acest proiect ºi
ce costuri presupune?

Ion Constantinescu: Pentru asi-
gurarea circulaþiei la metrou, în con-
diþii de siguranþã ºi confort, Metro-
rex îºi desfaºoarã activitatea în con-
formitate cu procedurile interne
întocmite în acest sens, precum ºi cu
legislaþia în vigoare. O parte din pro-
cedurile societãþii sunt realizate în
colaborare cu autoritãþile de supra-
veghere ºi protecþie a persoanelor.
Metrorex va da tot concursul struc-
turilor abilitate ale statului responsa-
bile cu asigurarea protecþiei publice
ºi va colabora cu acestea pentru a
gãsi cele mai potrivite soluþii pentru

creºterea nivelului de siguranþã a cã-
lãtorilor în spaþiile publice ale staþii-
lor de metrou. Nu putem avea acum
detalii legate de un astfel de sistem,
întrucât sunt necesare studii de pre-
fezabilitate ºi fezabilitate, pentru
care încã se cautã finanþare.

Reporter: Câþi bani încaseazã
compania, anual, din biletele ºi abo-
namentele vândute?

Ion Constantinescu: În anul 2017,
veniturile obþinute de Metrorex din
vânzarea titlurilor de cãlãtorie au
fost în valoare de 263 de milioane
de lei.

Reporter: Câþi pasageri circulã,
anual, cu metroul?

Ion Constantinescu: În anul 2017
a fost înregistrat un numãr de
180.188.188 de validãri ale titlurilor
de cãlãtorie.

Reporter: Care a fost cifra de afa-
ceri a companiei, în 2017?

Ion Constantinescu: În anul 2016,
Metrorex a realizat un profit de 16
milioane de lei, pe care l-a returnat
la bugetul de stat. La acest moment,
bilanþul financiar nu este încã înche-
iat, însã avem aºteptãri optimiste în
legãturã cu cifra de afaceri a compa-
niei.

Reporter: Vã mulþumesc!
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Magistrala V de metrou,
mai scumpã decât
racheta Falcon Heavy

Construcþia Magistralei V de metrou (Eroilor-Drumul Taberei) s-a dove-
dit a fi mai scumpã decât realizarea rachetei Falcon Heavy, conform infor-
maþiilor apãrute în presã.

Dacã proiectul Metrorex presupune o investiþie mai mare de 700 de mi-
lioane de euro, construirea ºi lansarea celei mai puternice rachete din
lume ºi realizarea modelului preliminar Falcon 9 au totalizat circa 650 mi-
lioane de euro, aratã informaþiile din presã.

Atât proiectul pentru magistrala V de metrou, cât ºi cel pentru racheta
Falcon Heavy au fost demarate aproape în aceeaºi perioadã, doar racheta
fiind finalizatã pânã în prezent.

Licitaþiile la magistrala de metrou din Drumul Taberei, care ar urma sã
aibã aproximativ 6,87 kilometri, zece staþii ºi un depou au început în 2008,
iar lucrãrile în 2012, termenele de finalizare fiind amânate, dupã ce terme-
nul iniþial de finalizare era 2014.

Recent, Falcon Heavy, produsã de SpaceX, s-a înãlþat în spaþiu. Realizatã
de compania privatã a miliardarului Elon Musk, dezvoltarea rachetei a
început tot în 2008. Falcon 9 este funcþionalã din 2015, fiind folositã la mi-
siuni de transport spre Staþia Spaþialã Internaþionalã.
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